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LIDÉ 
Spor o inzeráty stál 
náměstka Janotu křeslo 
Náměstek ministra financí Eduard Janota zveřej-
nil v pátek v tisku svou reakci na inzeráty, které 
byly ministerstvem financí otištěny ve středu 27. 
září. Podle jeho slov jsou informace v inzerátech 
zveřejněné nekorektní. "Údaje uveřejněné ve 
dvou inzerátech vydaných MF ČR ve dnech 22. 
9. a 27. 9. 2006 se zakládaly na informacích 
poskytnutých prvním náměstkem ministra financí 
Ing. Eduardem Janotou", řekl ministr financí 
Vlastimil Tlustý. "Podklady pro inzeráty byly 
převzaty z informací uvedených na tiskové konfe-
renci k auditu návrhu státního rozpočtu na rok 
2007 konané dne 11. 9. 2006, která byla panem 
náměstkem autorizována. Dále byly přejaty úda-
je, které pan náměstek Janota uvedl při jednání 
tripartity dne 24. září 2006," uvedl V. Tlustý. 
"Na základě výše uvedeného jsem se rozhodl k 
29. září odvolat Eduarda Janotu z funkce ná-
městka ministra financí. V zájmu zjištění skuteč-
ného stavu veřejných financí ČR a odpolitizování 
této záležitosti požádám Světovou banku o po-
drobnou analýzu," řekl ministr Tlustý. 
Lorenc ředitelem přímého 
bankovnictví ČSOB 

Novým výkonným ředitelem 
útvaru Přímého bankovnictví 
ČSOB se stal David Lorenc. 
Vystřídal Jiřího Vika, který 
přešel do Poštovní spořitelny, 
kde působí jako ředitel distribu-
ce. D. Lorenc nyní bude zodpo-

vědný za elektronické bankovnictví, karty a call 
centrum. Před příchodem do ČSOB pracoval 
devět let na různých manažerských pozicích v 
GE Money Bank a eBance, kde se věnoval ze-
jména kreditním kartám, přímému bankovnictví 
a vedení strategických projektů. Půl roku praco-
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KOMENTÁŘ 
Proč ČNB zvýšila sazby? 

Ačkoli někteří obchodníci a analytici 
zvýšení úrokových sazeb ČNB na čtvrtečním 
zasedání očekávali, všeobecně převládalo pře-
svědčení, že ČNB počká až na novou inflační 
prognózu, která má být zveřejněna koncem 
října. Nicméně komentáře ČNB naznačovaly, že 
by si ČNB s růstem sazeb mohla pospíšit.  

Proč ČNB přistupuje ke zvyšování 
sazeb? Střed inflační prognózy míří v horizontu 
účinné transmise (rok až rok a půl) na 4 %, což 
je horní mez pásma pro ČNB „přátelské“ infla-
ce. Předpoklady prognózy se víceméně naplňu-
jí. Poslední údaj o HDP byl sice nižší, než cent-
rální banka prognózovala, avšak pro ČNB bylo 
důležité výraznější oživení spotřeby domácností.  

Vývoj české koruny je podle slov M. 
Singera rovněž v souladu s předpokladem ČNB. 

Řekl bych, že v průměru byla česká koruna od 
minulého zasedání spíše silnější. Inflace v srpnu 
skončila mírně výše než odhadovala ČNB.  

Nicméně poslední prognózu podle slov 
ČNB obestírala nejistota větší než kdy jindy. 
Rizika rozpočtu ČR, která v poslední době 
členové ČNB často komentovali,  nejsou nic 
nového – a především není jisté, v jaké podobě 
bude rozpočet nakonec schválen, či zda budeme 
pracovat podle provizoria.  

Je tak poměrně zajímavé, proč ČNB 
neměla trpělivost si na novou prognózu počkat. 
S dalším růstem sazeb ČNB počítáme v prvním 
čtvrtletí příštího roku. Rizikem tohoto scénáře 
je vývoj  koruny. 

M i c h a l  B r o ž k a ,  e k o n o m i c k ý  v ý z k u m  
R a i f f e i s e n b a n k  

V zářijovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• platebních kartách a nákupech na internetu 
• vizi správy peněz i dat v bankách 
• perspektivách celosvětového bankovnictví 
• startu éry multikanálového bankovnictví 
• tom, kde končí IT a začíná byznys 
• inovaci jako růstové strategii 
Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplat-
ném získáte na tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve volném prodeji. 
Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny . 

 

ČNB rozhodla o zvýšení sazeb poměrem 5:2 
Bankovní rada ČNB na svém měnovém jednání hlasovala pro zvýšení sazeb poměrem 
5:2. Diskutovalo se přitom pouze o variantách zvýšit sazby o 25 bodů a ponechat sazby 
beze změny, uvedl guvernér Zdeněk Tůma. Ekonomika podle Tůmy nadále silně roste 
a druhé čtvrtletí nepřineslo výrazné protiinflační faktory. Inflační rizika hodnotí jako 
malá na obou stranách. Na straně rizik směrem vzhůru ČNB zmiňuje vyšší srpnovou 
inflaci a některé další ukazatele, očekávaný vývoj některých exogenních faktorů a 
rizika dlouhodobého fiskálního vývoje. Rizikem směrem dolů jsou pak nižší ceny ropy 
a benzínu. Celkově jsou rizika mírně proinflační. Podle guvernéra Tůmy roste riziko, 
že nepříznivý fiskální trend ovlivní i rok 2008. Nedá se ale říci, zda bude mít fiskální 

situace přímý vliv na inflaci. Kurz koruny je v souladu s očekáváním v inflační prognóze, říká Tůma. 

ČR je po Estonsku nejvíc konkurenceschopná  
ČR je ze zemí bývalé střední a východní Evropy druhá nejlepší v konkurenceschopnosti, před ní 

je pouze Estonsko. Světový žebříček zemí s nejvyšší konkurenceschopností vede Švýcarsko, ČR setrvá-
vá na 29. místě. Slováci jsou na 37. místě a proti loňsku si pohoršili. Ukázal to průzkum Světového 
ekonomického fóra, který posuzoval řadu faktorů s dopadem na podnikatelské klima v každé zemi.  

Důvěra v ekonomiku zůstala i v září vysoká  
Celková důvěra v českou ekonomiku zůstala v září vysoká. Proti předchozímu měsíci se sice 

souhrnný ukazatel důvěry o 1,3 bodu snížil a důvěra podnikatelského sektoru klesla o 0,6 bodu, zůstaly 
ale na druhé nejvyšší hodnotě ve své historii. Důvěra spotřebitelů se snížila o 4,5 bodu. Ve srovnání se 

(Pokračování na stránce 2) 

Společnost LEGENDOR spol. s r.o. Vás zve 19. a 20. října 2006 na seminář: 
BANKOVNÍ RIZIKA 
PRINCIPY JEJICH MĚŘENÍ, ŘÍZENÍ A REGULACE NEZBYTNÉ PRO KAŽDÉHO BANKÉŘE 
lektor: Doc. Petr Dvořák, Ph.D., Vysoká škola ekonomická  
Cílem semináře je vysvětlit srozumitelnou formou v současné době bankami užívané přístupy  
k měření a řízení jednotlivých finančních rizik včetně vzájemných souvislostí a objasnit aktuální 
způsoby jejich regulace. Ocení jej pracovníci bank a dalších finančních institucí, kteří potřebují 
znát podstatu bankovních rizik, faktory determinující jejich vznik a výši, princip jejich měření  
a řízení, agregace a desagregace a mít přehled o jejich současné regulaci. 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz
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zářím 2005 je celková důvěra vyšší o 5,0 bodu, podnikatelská o 5,5 bodu, u spotřebitelů vzrostla o 2,4 
bodu. Údaje zveřejnil ČSÚ. Ze šetření mezi spotřebiteli vyplývá, že očekávají zhoršení celkové ekono-
mické situace a mírné zlepšení své finanční situace. Oproti minulému měsíci se zvýšil podíl spotřebitelů, 
kteří očekávají zvýšení nezaměstnanosti. Podíl respondentů, kteří mají v úmyslu spořit, se snížil.  

Návrh rozpočtu s deficitem 91,3 mld. Kč 
Vláda schválila návrh rozpočtu na příští rok se schodkem 91,3 mld. Kč. Deficit je nižší než 

původní návrh ministra financí Vlastimila Tlustého ve výši 119 mld. Kč, ale vyšší než návrh předchozí-
ho kabinetu Jiřího Paroubka (ČSSD) se schodkem 88 mld. Kč. V příjmech rozpočtu vláda oproti před-
chozím variantám počítá s výnosem 31 mld. Kč z prodeje části akcií ČEZ. Výdaje rozpočtu jsou na příští 
rok naplánovány ve výši 1,058 bil. Kč a příjmy 966,7 mld. Kč. "Schodek ve výši 91,3 mld. Kč považuji 
za realistický," uvedl premiér. Občanští demokraté rozpočet připravený předchozí vládou kritizovali za 
to, že vycházel z nereálných čísel. Vláda kvůli úsporám rozhodla zastavit výstavbu nových administra-
tivních budov a chce omezit běžné výdaje úřadů. "Zároveň jsme rozhodli zmrazit čerpání z rezervních 
fondů jednotlivých resortů, aby prostředky byly k dispozici příští rok," uvedl Tlustý. To by mělo ušetřit 
celkem 6,4 mld. Kč. Rozpočet naopak počítá pro příští rok s růstem platů státních zaměstnanců o 5 %. 
"Státní rozpočet s těmito náklady počítá v rámci běžných výdajů jednotlivých kapitol," uvedl Topolánek.  

Tlustý: všichni by se měli zříci svých nároků  
Případná dohoda s Nomurou ohledně arbitráže kvůli bývalé IPB bude stavět na tom, že se 

všechny tři zúčastněné strany, tedy ČR, Nomura a ČSOB, vzdají svých nároků, ukončí všechny žaloby a 
arbitráže. Také do budoucna se zřeknou všech nároků. Mladé frontě Dnes to řekl ministr financí Vlasti-
mil Tlustý. Smyslem jednání podle něj je dohodnout se a neplatit. "Že bychom ještě něco dostali, to bych 
se neodvažoval slibovat vzhledem k tomu, co se stalo za poslední rok," řekl Tlustý, který se setkal s šé-
fem ČSOB Pavlem Kavánkem a i s hlavním vyjednavačem Nomury Sadeqem Sayeedem. "My jsme si 
pozvali zástupce Nomury a ČSOB a zeptali se jich, jestli si myslí, že dohoda je lepší než nejistoty, kdy 
očekávání všech tří stran jsou veliká. Jak Nomurou tak ČSOB jsem byl ujištěn, že je to pravda. Proto 
mají jednání smysl," tvrdí ministr. Jednání jsou podle Tlustého časově omezena, přesný termín však 
prozradit nechtěl. "Můžu říct, že je to několik málo měsíců," uvedl. Sám prý jednání řídit nebude, aby ho 
nikdo nemohl podezírat z politických tendencí.  

Druhé jednání Výboru pro finanční trh 
Dne 26. září se uskutečnilo druhé jednání Výboru pro finanční trh (VFT). Zúčastnili se ho členo-

vé Jiří Rusnok (předseda), Radek Urban (místopředseda), Otakar Schlossberger, Tomáš Prouza, Klára 
Cetlová, Michaela Erbenová a tajemník Tomáš Rýdl. Na programu byl návrh zprávy o situaci na českém 
kapitálovém trhu v roce 2005, návrh zprávy dohledu o pojistném trhu v roce 2005, diskusní materiál o 
ochraně spotřebitele na finančním trhu a budoucí úloze ČNB v této oblasti. Členové VFT přednesli své 
náměty ohledně podoby budoucí zprávy o výkonu dohledu nad finančním trhem a diskutovali potřebu 
zahájení debaty o národní doktríně dohledu, regulace a rozvoje finančního trhu. 

Hodinová mzda v ČR roste 
Česká republika dohání země Evropské unie ve výši průměrné mzdy, přibližování je 
ale pomalé. Průměrná hodinová mzda v ČR reálně stoupla v loňském roce o 12,5 % 
na 3,42 EUR (97,50 Kč) z 2,82 EUR (80,40 Kč) v roce 2002. Vyšší reálný růst měly 
v EU jen pobaltské státy. Vyplývá to z analýzy Českého statistického úřadu k trhu 
práce. V poměru k průměrné hodinové mzdě v Německu, která v posledních třech 
letech stagnovala, se česká mzda zvýšila na loňských 21 % z 18 % v roce 2002.  

Stark: Nové země EU mají na přijetí eura čas  
Středoevropští kandidáti na přijetí eura by do eurozóny neměli spěchat a místo toho by měli 

usilovat o trvalejší sblížení svého ekonomického výkonu s ostatními zeměmi EU, řekl člen výkonného 
výboru ECB Jürgen Stark. Pro některé země může být výhodnější odložit přijetí eura na později, a tím si 
udržet o něco déle nástroje ekonomické politiky, dodal Stark. Pro jiné země naopak takové řešení tak 
výhodné být nemusí. "Mnohé z vlád nových členských zemí si stanovily velmi ambiciózní cíl přijmout 
euro co nejrychleji. Nyní stojí před rostoucí inflací a rozpočtovými deficity. Řada z nich bude potřebovat 
více času na dohnání rozvinutějších ekonomik. To pomůže zajistit homogennější eurozónu," řekl Stark.  

(Pokračování ze stránky 1) 
val pro GE Money Australia v Melbourne. Ban-
kovní sféře předcházela více než tříletá praxe v 
ekonomickém oddělení MF DNES. D. Lorenc 
vystudoval Právnickou fakultu UK.  
ČP mění vedení 

Ve skupině PPF se počátkem 
října mění řízení pojišťovacích 
aktivit. Novým generálním ředi-
telem České pojišťovny se stal 
Lard Friese (43). Ladislav Barto-
níček zůstal šéfem představen-
stva ČP a bude se též věnovat 

strategickému rozvoji nově vytvářeného meziná-
rodního pojišťovacího holdingu zastřešujícího 
aktivity PPF v pojišťovnictví, penzijním připojiš-
tění, správě aktiv a kolektivním investování. 
Nové uspořádání skupiny je přípravou na chysta-
nou expanzi do dalších zemí střední a východní 
Evropy. Nizozemec Friese působil 15 let v mezi-
národních pojišťovacích skupinách NOG a Ae-
gon, naposledy pracoval od roku 2003 jako seni-
or viceprezident společnosti ACNielsen Europe.  
ČSOB Pojišťovna  
s novou tiskovou mluvčí 
Novou tiskovou mluvčí a tajemnicí představen-
stva ČSOB Pojišťovny se od 1. října stala Jitka 
Polívková, která v těchto funkcích vystřídá dosa-
vadní mluvčí Kateřinu Hamerskou. Ta i nadále 
bude pracovat ve Skupině ČSOB a od 1. prosin-
ce nastoupí na ústředí ČSOB v Praze na pozici 
vedoucí kanceláře Řídícího týmu pro ČR. Jitka 
Polívková (28) je absolventkou Univerzity Par-
dubice. Po vysoké škole pracovala krátce v pojiš-
ťovně Kooperativa a poté jako asistentka radního 
Miroslava Brýdla na Pardubickém kraji.  
Šéfem představenstva 
CAC Leasing je Matula  

Novým předsedou představen-
stva CAC Leasing byl k 12. 
září jmenován Jiří Matula (49). 
Ve funkci nahradil Christopha 
Greussinga. J. Matula dosud 
působil jako předseda předsta-
venstva společnosti Transfi-

nance. V září také odešel z představenstva CAC 
Leasing Milan Gerža, který bude působit nadále 
jako poradce vedení společnosti. Na jeho místo 
nastoupil Jaroslav Jaroměřský (43), dosavadní 
ředitel divize autoleasingu.  

BANKY 
Bankéři se sešli na hodnotícím shromáždění 

V Praze se uskutečnilo výroční shromáždění členů České bankovní asociace (ČBA).  Zabývalo 
se hodnocením asociačních aktivit a diskutovalo priority pro období příští. „Inspiraci pro své aktivity 
hledáme v Evropě,“ zdůraznil prezident ČBA  Pavel Kavánek. ČBA podrobně sleduje evropskou diskusi 
o rozvoji jednotného trhu bankovních služeb i trendy rozvoje evropské legislativy. „Snažíme se prosazo-

(Pokračování na stránce 3) 

Členové ECONOMIA Benefitklubu, kteří u publikace 
uvedou na objednávce číslo své klubové karty  

a kód knihy, obdrží 30% slevu 

ÚZ č. 576: Cenné papíry, Kolektivní investování, Podni-
kání na kapitálovém trhu, Zákon sm ěnečný a šekový 

Publikace obsahuje 34 předpisů 
v aktuálním znění, z nichž rozsáhlou 
novelou prošel zákon o kolektivním 
investování (227 změn), zákon o 
dohledu nad kapitálovým trhem, o 
podnikání na kapitálovém trhu a 
některé prováděcí předpisy. Rozsah 
464 str., cena 133 Kč včetně DPH 

(podle stavu k 11. 9. 2006). Kód knihy: 01044 
Publikaci si můžete písemně objednat na adrese 
ECONOMIA a. s., VTÚ Dobrovského 25, 170 55 Praha 7, 
e-mail: dagmar.suchmova@economia.cz , nebo na webu 
http://knihy.ihned.cz , kde vám zařídí její zaslání na dobírku 
z nakladatelství SAGIT. Informace na tel.: 596 785 999.  

NOVÉ KNIHY 

 

Odborná konference finančního serveru Měšec.cz 
Zadlužování českých domácností 

 

10. října 2006 ve 14 hodin 
Hotel Adria, Václavské nám. 26, salonek Neptun 

 

Registrujte se na e-mailu: konference@mesec.cz . 
http://konference.mesec.cz/ 

Partner konference: 

http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:dagmar.suchmova@economia.cz
http://knihy.ihned.cz
mailto:konference@mesec.cz
http://konference.mesec.cz/
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ZE ZAHRANIČÍ 
SVE: centrální banky  
zvyšovaly úroky  
Slovenská centrální banka 26. září zvýšila hlavní 
úrokovou sazbu o čtvrt p. b. na 4,75 %. Snaží se, 
aby vysoká inflace nezhatila plán, podle něhož 
má SR přijmout euro v roce 2009, o několik let 
dříve než ostatní země tzv. visegrádské čtyřky.  
Maďarská centrální banka zvýšila 25. září zá-
kladní úrokovou míru o půl procentního bodu na 
7,75 %. Jde o čtvrté zvýšení za čtyři měsíce; dů-
vodem je snaha zabránit inflaci v růstu. Proti ČR 
je tak základní úrok v Maďarsku vyšší o 5,5 p. b. 
Centrální banka žádný komentář nepřipojila. 
Předtím banka zvýšila sazbu v červnu o čtvrt p. 
b. a v červenci a srpnu pokaždé o polovinu p. b.  
Polská centrální banka úrokové sazby nezměnila, 
ovšem vyslala několik jestřábích poznámek.    
Trichet pro zvýšení 
flexibility trhu práce  
Evropa musí zvýšit flexibilitu trhu práce, prohlá-
sil prezident ECB Jean-Claude Trichet při disku-
si o globální konkurenci u kulatého stolu v Berlí-
ně. Dodal, že Evropa by měla rovněž dokončit 
tvorbu jednotného trhu pro zboží a služby a zlep-
šit vzdělávání. V zemích eurozóny, například v 
Německu, Itálii, Španělsku a Francii, sice nastal 
pokrok v reformě trhu práce, opatření však zůstá-
vají nedostatečná. "Všichni víme, že to nedělá trh 
práce tak flexibilním, jak bychom rádi. Měli 
bychom vytvořit ekonomiku, která by byla pruž-
nější a vytvářela více pracovních míst," řekl 
Trichet. Produktivita práce v Evropě je podle 
šéfa ECB horší než ve Spojených státech.  
EBRD dá na leasingy  
pro farmáře 285 mil. Kč 
Evropská banka pro obnovu a rozvoj (EBRD) 
poskytne české odbočce francouzské Société 
Générale Group úvěr 10 mil. EUR na financová-
ní leasingových smluv s českými farmáři a malý-
mi a středními podniky ve venkovských oblas-
tech. Leasing bude poskytovat SG Equipment 
Finance (SGEF) do hodnoty až 250 000 EUR na 
jednu smlouvu. Leasingový úvěrový rámec pod 
zkratkou SME je financován společně EBRD a 
EU. Půjčku se splatností pět let doprovází grant 
1,05 mil. EUR, který pomůže SGEF s rozvojem 
úvěrové analýzy farmářů a podpoří marketing.  
Swiss Re bude propouštět 
Švýcarská zajišťovna Swiss Reinsurance propus-
tí do konce příštího roku až 2000 zaměstnanců. 

vat, aby přenášení evropské legislativy do našeho prostředí bylo ku prospěchu trhu a zákazníků bank,“ 
dodal Kavánek. ČBA chce využít svého působení v evropských strukturách ke zdůrazňování potřeby 
odstraňovat bariéry přeshraniční konkurence a racionalizovat regulaci a snižovat administrativní zátěž. 
ČBA má v současnosti 34 členů reprezentujících prakticky 100 % aktivit bankovního sektoru. Na její 
činnosti se podílí okolo 300 expertů bank, pracujících ve 14 komisích a pracovních skupinách. 

Téměř 7,6 milionu platebních karet 
Tuzemské bankovní domy vydaly ke konci června téměř 7,6 milionu platebních karet, což je v 

meziročním srovnání nárůst o 7 %. Výrazný nárůst již stabilně zaznamenávají kreditní karty, kterých v 
ČR meziročně přibylo téměř 270 000. Celkový počet kreditních karet tak činí 740 000, vyplývá ze statis-
tik SBK. Banky rovněž vydávají více karet vybavených vedle magnetického proužku i čipem. Počet 
čipových platebních karet meziročně stoupl o čtvrt milionu na 2,8 milionu. Jejich počet by přitom měl 
výrazně růst, protože největší tuzemská banka pro drobné klienty Česká spořitelna chystá zahájit postup-
nou výměnu platebních karet za karty s čipem na konci roku. Většina ostatních bank již výměnu zahájila. 
Roste i počet výběrů z bankomatů. Češi během prvního pololetí vybrali 234 mld. Kč, zatímco ve stejném 
období loni to bylo 211 mld. Kč. Počet bankomatů v ČR se meziročně zvýšil na 2927 z 2796.  

GE Money ruší část poplatků u MoneyCard  
GE Money více zpřístupní kreditní kartu MoneyCard – klienti od října nebudou platit poplatek 

za zrušení karty, za vrácení přeplatku a za neoprávněnou reklamaci. Loni se MoneyCard stala druhou 
nejrozšířenější kreditní kartou v ČR. K 31. srpnu 2006 ji aktivně využívalo téměř 172 000 klientů.  

Citibank: internetbanking bezpečněji 
Od listopadu rozšíří Citibank zabezpečení svého internetového bankovnictví 
Citibank Online o nový bezpečnostní prvek – autentizační  bezpečnostní 
klíč. Všichni uživatelé Citibank Online budou nově při přihlášení do systé-
mu zadávat kromě uživatelského jména a hesla také číselný kód vygenero-
vaný tzv. Bezpečnostním klíčem. Pro každého uživatele bude při každém 
přihlášení vygenerován jiný číselný kód. Práce s  bezpečnostním klíčem je 
navíc chráněna čtyřmístným číselným PIN, který si uživatel volí sám při 
prvním spuštění. Od 1. ledna 2007 se nebude možné  přihlásit do interneto-

vého bankovnictví Citibank  bez použití  bezpečnostního klíče. Za vydání autentizačního klíče se platí 
jednorázový poplatek ve výši 450 Kč, do konce listopadu klienti zaplatí zvýhodněnou cenu 250 Kč.  

ČSOB a platby elektronického mýtného  
Veškeré transakce související s platbou elektronického mýtného za využívání dálnic a vybraných 

silnic bude zajišťovat ČSOB. Systém banky rovněž umožní platbu mýta tzv. tankovacími kartami na 
úhradu pohonných hmot. Banka tak bude zajišťovat veškeré platební služby, vytvářet a spravovat síť 14 
kontaktních a 200 distribučních míst pro platbu mýta (v budoucnu by jich mělo být 350). ČSOB bude 
rovněž vypořádávat platby mezi uživateli a státem. Platební místa banka vybaví terminály, které umožní 
akceptovat platbu mýta nejen bankovními platebními kartami a tankovacími kartami, ale i v hotovosti. 
"Mýto bude možné platit devíti typy karet. Počítáme s tím, že tento počet budeme dále rozšiřovat. Chce-
me dostát svému původnímu závazku, aby řidiči mohli uhradit mýtné jakoukoli kartou, kterou už dnes 
běžně mají," uvedl člen představenstva ČSOB Jan Lamser. Systém banky také umožní na platebních 
místech fakturaci za projeté kilometry (platbu až po použití komunikace). Podle banky tento způsob vyu-
žije většina dopravců. Tankovací karty jsou určeny především pro právnické osoby. Zaměstnavatel řidiči 
může povolit pouze nákup různého druhu zboží. Karta obsahuje informaci, co je povoleno nakupovat. 
ČSOB předpokládá, že z celkového výnosu mýtného bude přes 30 % zaplaceno tankovacími kartami.  

Soutěž WebTop100  
V pátém ročníku soutěže WebTop100 zvítězila v celkovém žebříčku společnost Pražská energe-

tika s firemní prezentací www.pre.cz, na druhém místě skončil web Komerční banky (www.kb.cz) a na 
třetím T-Mobile CR (www.t-mobile.cz). V soutěži bylo dále vyhlášeno devět oborových žebříčků a Mar-
ketingová trefa za nejlepší marketingovou hodnotu prezentace (více na adrese www.webtop100.cz). 

(Pokračování ze stránky 2) 
NOVÁ UČEBNICE BANKOVNÍ NĚMČINY 
Fachsprache Deutsch – Finanzen 
Kommunikation rund ums Geld / H. Baběradová 

■ V nakladatelství Klett právě vychází zcela nová učebnice německé-
ho jazyka určená zejména pracovníkům 
ve finančnictví a bankovnictví, ale také 
všem ostatním, kteří si chtějí doplnit 
své znalosti obecné němčiny o termino-
logii z oblasti financí, zdokonalit se 
v odborné konverzační praxi a získat 
dovednost pracovat s odbornou 
literaturou a tiskem.  
■ Publikace pokrývá široký rozsah 
činností, služeb a produktů z oblasti 
bankovnictví a financí. Hlavní těžiště 
práce studenta spočívá v rozvíjení 
komunikativních dovedností na základě 
rozvoje odborné slovní zásoby  

a osvojování si tematicky zaměřených reálií německy mluvících zemí. 
■ Součástí knihy je bohatý překladový slovník ekonomických  
a bankovních výrazů.                                                            Cena: 289 Kč 
 

Klett nakladatelství s.r.o., Průmyslová 11, 102 00 Praha 10 
tel.: 233 084 110-2, fax: 233 084 115 
info  @ klett.czxwww .klett.cz 

The Future of Data Warehousing:  
Stephen Brobst, Data Management Guru, vystoupí jako hlavní řečník   

DW Klub a Adastra pořádají 17. října v hotelu Corinthia Towers konferenci Data Symposium 2006. Hlavním řečníkem bude 
Stephen Brobst, mezinárodně uznávaná autorita v oblasti návrhu a budování datových skladů. Stephen Brobst nám odpo-
věděl na naši otázku týkající se českého bankovního sektoru (info včetně registrace na www.datasymposium.cz).  

Investice do kvality dat jsou stále žhavým tématem. Avšak nekvalitní data stojí firmy 
nemalé částky. Jaký je stav v systémech finančního sektoru?  
Hospodárné čištění dat (a udržování čistoty dat) musí být pro finanční instituce nejvyšší 
prioritou. Špinavá data znamenají každoročně ztráty tisíců dolarů. Počet zdrojů dat v rámci 
banky rychle roste a každý z těchto zdrojů denně přijímá a distribuuje stále větší objemy 
dat. Nesprávná data v bance či pojišťovně mohou mít dopad na celou instituci. Marketinko-
ví manažeři využívají údaje o zákaznících pro vývoj nových cílených finančních produktů a 

pro získání většího podílu na trhu, pojistní matematici data využívají pro přesnější stanovení cenových rizik a vyčíslení 
rezerv na pokrytí ztrát, obchodní zástupci pro zlepšování a udržování vztahů s klienty. Nesprávná data mohou ohrozit 
důvěru jednotlivých oddělení k celkovému porozumění datům, které již dlouho slibují datové sklady.  
A pak je zde otázka nákladů – nejedná se totiž jen o přímé náklady na analýzu a opravu chyb v datech, ale i o nepřímé 
náklady. Příklad: pokud se o chybě dozví zákazníci (přicházejí jim nerelevantní nabídky v obálkách se zkomoleným jmé-
nem či adresou), instituce ztrácí jejich důvěru. Pokud se o chybě v datech dozví zaměstnanci regulatorních úřadů, mohou 
banku či pojišťovnu pokutovat a následná reakce může vyvolat lavinu nákladných změn v podnikání finanční společnosti.  

POZVÁNKA 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.pre.cz,
http://www.kb.cz
http://www.t-mobile.cz
http://www.webtop100.cz
http://www.datasymposium.cz
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Počet pracovníků sníží kvůli převzetí zajišťovací 
divize firmy GE a nejvíce se dotkne Evropy a 
Ameriky. Společnost zaměstnává 11 200 zaměst-
nanců, z toho 2500 již přišlo z divize GE. Evropa 
se na celkovém počtu propuštěných bude po-
dílet 55 % (z toho Švýcarsko 21 %) a americký 
kontinent 35 %. Zbývajících 10 % připadne na 
Asii, Blízký východ a Afriku. K propouštění má 
dojít hlavně prostřednictvím přirozeného úbytku 
a Swiss Re doufá, že díky snížení počtu pracov-
níků ušetří minimálně 300 mil. USD ročně.  
Ruská centrální banka 
odebrala dvě licence  
Ruská centrální banka odebrala licence na pro-
voz dvěma malým finančním institucím kvůli 
porušování zákonů. Jde o první podobné rozhod-
nutí od chvíle, kdy byl zavražděn šéf pro ban-
kovní dozor a první náměstek předsedy ruské 
centrální banky Andrej Kozlov. Centrální banka 
uvedla, že odebrala provozní licenci firmě Russ-
ki Bank Imushchestvennoi Opeki kvůli porušo-
vání bankovního zákona a vykazování chybných 
účtů. Dále rozhodla o uzavření kreditní firmy 
Kumost-Inkass kvůli spojení s praním špinavých 
peněz. Banka tak naznačila, že se i nadále bude 
snažit zavírat podezřelé finanční instituce.  
Nejlepší hodnocení  
má španělská ESADE 
V žebříčku nejlépe hodnocených univerzit, které 
nabízejí ekonomické vzdělání, se letos umístila 
španělská škola ESADE. Ukázal to průzkum 
listu The Wall Street Journal a společnosti Harris 
Interactive. ESADE vede skupinu prestižních 
škol ze Severní Ameriky, Evropy a Střední Ame-
riky a z prvního místa sesadila švýcarský institut 
IMD. Ten se na výsluní hřál dva roky za sebou. 
Pořadí je výsledkem hodnocení, které prováděli 
zástupci několika firem. Známku školám dávaly 
ty firmy, které mají se školou nějaké zkušenosti, 
nebo v ní našly vhodnou pracovní sílu. Celkem 
se hodnotilo 21 atributů. Mezi deseti nejžádaněj-
šími není Harvardova univerzita, a to ani v glo-
bálním, ani v americkém srovnání. Průzkum na-
příklad ukázal, že kurzy účetnictví jsou nejvíce 
ceněny na univerzitě v Chicagu, zatímco kurzy 
financí respondenti nejlépe hodnotili na univerzi-
tě v Pensylvánii. Mezinárodní obchod má podle 
výsledků průzkumu nejkvalitnější univerzita 
Thunderbird. Yaleova univerzita exceluje v pří-
pravě studentů na sociální zodpovědnost v rámci 
podniků, zatímco Harvard je nejlepší ke studiu 
obecného managementu. Marketing je podle 
respondentů nejlepší studovat na Severozápadní 
univerzitě a provozní řízení na Carnegie-Mello-
nově univerzitě. Harvardova univerzita je výbor-
ná také ke studiu strategie, ale zásady podnikání 
umí prý nejlépe objasnit Stanfordova univerzita. 
Šéf Allianz nemůže  
vyloučit propouštění  
Německá pojišťovna Allianz nemůže vyloučit 
další propouštění nad dřívější plán, který počítá 
se zrušením 7500 míst, nyní ale takové kroky 

ČNB povolila činnost dvou investičních společností  
Česká národní banka vydala v září dvě nová povolení k činnosti investičním společnostem 

Amista a Winterthur Asset Management (Praha). Licenci ke kolektivnímu investování v ČR tak má cel-
kem 11 investičních společností. Centrální banka v září také povolila vznik dvou tzv. fondů kvalifikova-
ných investorů. Jde o ČSOB korporátní, ČSOB Investiční společnost, člen skupiny ČSOB, otevřený 
podílový fond a Investiční společnost České spořitelny, ŠKODA - otevřený podílový fond.  

Amista chce nabídnout fond investující do realit  
Nová investiční společnost Amista, která získala povolení k činnosti od ČNB, chce do konce 

roku začít nabízet kvalifikovaným investorům podílový fond investující do cenných papírů a investiční 
fond investující do realit. Amista nabídne služby na základě novely zákona o kolektivním investování z 
května 2006. Vlastníkem Amista IS (100 %) je společnost CINEKIN, jejímž jediným akcionářem je Vít 
Vařeka. Ten byl dříve ředitelem Investiční společnosti Akro. Podílové listy a akcie fondů Amista se bu-
dou prodávat prostřednictvím správcovské investiční společnosti.  

ČS povede účty UNIVYC pro obchody s deriváty 
Česká spořitelna bude pro připravované obchodování s deriváty na Burze cenných 
papírů Praha vést účet pro správu maržových vkladů a středový účet pro denní 
vypořádání ztrát. Zakázku banka získala na základě výsledků výběrového řízení 
vyhlášeného společností UNIVYC. Tato 100% dcera BCPP, člen Evropské asocia-
ce centrálních depozitářů cenných papírů, je klíčovým hráčem v oblasti vypořádání 
obchodů s cennými papíry na české kapitálovém trhu. „Kontrakty futures jsou 
prvními deriváty, se kterými se začne na BCPP od doby jejího vzniku obchodovat. 
Jsme přesvědčeni, že systém pro jejich vypořádání, který bude UNIVYC přes naše 
účty zajišťovat, vytvoří investorům vhodné podmínky pro úspěšné obchodování,“ 
uvedl Jan Brabec, ředitel odboru kapitálové trhy a finanční instituce ČS.    

Wood & Company zdvojnásobila kapitál  
Společnost Wood & Company Financial Services zvýšila základní kapitál na více než dvojná-

sobných 60,75 mil. Kč kvůli rozšíření služeb o obchodování s deriváty. Pro navýšení kapitálu společnost 
využila nerozdělené zisky. Čistý zisk Wood & Company loni činil 44,5 mil. Kč, předloni 23,3 mil. Kč.  

Pražská a vietnamská burza budou spolupracovat 
Dohodu o spolupráci mezi Burzou cenných papírů Praha a jejím vietnamským protějškem dnes 

podepsal v Hočiminově městě předseda burzovní komory a generální ředitel pražské burzy Petr Koblic. 
Ten je ve Vietnamu spolu s delegací podnikatelské mise, jež doprovází prezidenta republiky při jeho 
státní návštěvě asijských zemí. Předmětem spolupráce mezi BCPP a Ho Chi Minh City Securities Tra-
ding Center se má stát jednak výměna informací o vývoji kapitálových trhů v obou zemích a o emiten-
tech, kteří na nich působí, ale také rozvoj nových produktů obchodování, například derivátů odvozených 
z nově vytvořených indexů apod. Pražská burza také nabídla svým vietnamským partnerům, že pro ně 
bude zprostředkovávat informace o aktuálním vývoji regulace burzovních trhů v Evropské unii. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Životní pojištění pokulhává za vyspělou Evropou  
Přestože zájem o produkty životního pojištění v ČR rok od roku stou-
pá, je v porovnání s vyspělými zeměmi EU stále nízký. Češi stále dá-
vají přednost pojištění majetku, automobilů, domácností a nemovitostí, 
do sebe samých nebo svých dětí však často tolik neinvestují. Srovná-
me-li počet pojistných smluv životního pojištění spravovaný na čes-
kém trhu s počtem ekonomicky činných občanů, zjistíme, že český trh 
je s evropským průměrem plně srovnatelný. Jiná situace nastane, když 

porovnáme celkové pojistné životního pojištění s HDP. V roce 2005 představoval podíl životního pojiš-
tění na HDP v celé EU 5,1 % oproti 1,5 % v ČR. Podobně se situace vyvíjí u podílu životního pojištění 
na celkovém předepsaném pojistném. Zatímco v ČR se životní pojištění podílí na celkovém předpisu 
zhruba 40 %, v nejvyspělejších zemích EU (15) je to cca 60 %. To je způsobeno výší sjednaných pojist-
ných částek u životního pojištění. „Životnímu pojištění významně pomohlo zavedení daňových úlev v 
roce 2001 a také obrovský zájem o hypotéky, u nichž je životní pojistka nezbytná. Motivace k uzavření 
některého z produktů životního pojištění se tak výrazně zvýšila. Oproti vyspělým zemím je však povědomí 
o důležitosti životního pojištění v ČR stále nízké,“ komentuje vývoj místopředsedkyně představenstva 

(Pokračování na stránce 5) 
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nechystá, uvedl generální ředitel Michael Diek-
mann. "Kdyby se ale ekonomické podmínky zhor-
šily nebo kdyby vládní reforma zdravotnictví 
vedla k dalším škrtům pro soukromé zdravotní 
pojištění, nemůžu to vyloučit," řekl Diekmann. 
Allianz v červnu oznámila, že propustí 4 % z 
celkového počtu zaměstnanců. Jde o 5000 míst v 
pojišťovacích aktivitách v Německu a dalších 
2500 míst v divizi Dresdner Bank. Diekmann 
přitom dodal, že Allianz nabírá nové zaměstnan-
ce v Indii, a to 5000 za měsíc, aby byla schopna 
se postarat o 400 000 nových zákazníků, kteří jí 
každý měsíc přibývají.   
Exředitel Enronu dostal 
za účetní podvody 6 let  
Bývalý finanční ředitel americké společnosti 
Enron Andrew Fastow si pobude ve vězení za 
účetní podvody, které vedly k pádu firmy, jen 
šest let. Soudce přihlédl k jeho spolupráci s vy-
šetřovateli a vynesl pro Fastowa podstatně nižší 
trest než 10 let, na nichž se obviněný ve svém 
přiznání viny s dohodl s prokuraturou. Fastow se 
v roce 2004 přiznal ke zločinnému spolčení při 
pozměňování firemních účtů a dohodl se na 
maximální výši trestu, jeho právníci však soudce 
požádali o nižší sazbu. Soudce Ken Hoyt verdik-
tem ocenil kromě spolupráce s úřady i jeho sna-
hu pomoci obětem krachu Enronu a to, že proje-
vil účinnou lítost. Fastow byl tím, kdo uskuteč-
ňoval účetní machinace a část jich sám vymyslel. 
Za hlavní viníky kauzy Enron porotní soud v 
Houstonu letos označil bývalý zakladatele firmy 
Kennetha Laye a někdejšího generálního ředitele 
Jeffreyho Skillinga. Zatímco Lay v červenci 
zemřel na selhání srdce, Skilling by se příští 
měsíc měl dozvědět svůj rozsudek.  
Firmy zavedou  
nový systém obchodů  

Šestice velkých bank a fi-
nančních firem z Wall Street 
má v plánu spojit síly a zavést 
nový elektronický systém pro 
obchodování s velkými bloky 
akcií. Seskupení pod označe-
ním Bids bude konkurovat 

newyorské burze NYSE a trhu Nasdaq. Nový 
systém by měl začít fungovat od prvního čtvrtletí 
2007. Členy konsorcia Bids jsou Citigroup, Mer-
rill Lynch, Goldman Sachs, Lehman Brothers, 
UBS a Morgan Stanley. Přes nový servis se bude 
obchodovat v prvních měsících asi 50 milionů 
akcií denně, což je 1 % všech akciových obcho-
dů v USA. Bude se však zaměřovat na citlivé 
velké zakázky nad 25 000 nebo více akcií, je-
jichž zobchodování je pro investiční fondy a 
další velké investory často problémem. 
Shinhan zřejmě  
koupí LG Card  
Společnost Shinhan Financial Group asi koupí 
85% podíl v největším jihokorejském poskytova-
teli kreditních karet LG Card za 7,5 mld. USD. 
Uvedl to zdroj blízký jednání. Transakce by byla 
největší akvizicí v historii Jižní Koreje.  

Allianz pojišťovny Zuzana Kepková. Podle ní je to především tím, že se starší generace  stále příliš spo-
léhá na pomoc státu a také otálením politiků s nastartováním důchodové reformy. Ve vyspělých zemích 
činí podíl životního pojištění na celkovém předepsaném pojistném již přes 60 % a tento podíl stále roste. 
Trendem se přitom stává pojištění celé rodiny. Proto se pojišťovny ve světě předhánějí v nabídce co 
nejkomplexnějších produktů pro celé rodiny. Na jednu smlouvu je často pojištěno i pět členů rodiny, 
přičemž každý z nich si může připojistit různá rizika.  

ČP by měla letos vykázat stejný zisk jako loni  
Česká pojišťovna by měla letos vykázat profit srovnatelný s loňským rokem, kdy vytvořila čistý 

zisk 4,6 mld. Kč, řekl šéf představenstva největší domácí pojišťovny Ladislav Bartoníček. Ve druhé části 
roku by tak podle něj měla ČP vyrovnat pokles zisku z prvního pololetí, který způsobily vysoké výplaty 
škod v souvislosti s extrémní zimou a nižší výkonnost na kapitálových trzích.  

Pastelka zajistí bezpečí pro děti i celou rodinu 
Allianz pojišťovna uvádí na trh nové pojištění pro děti s názvem Pastelka. Tento 
produkt nejen zajišťuje bezpečí dítěte od jeho narození a výnosné úspory do 
dosažení dospělosti, ale zároveň nabízí řadu výhod celé rodině. Pastelka je inves-
tiční životní pojištění pro děti ve věku 0–12 let (pojištění trvá do 18–25 let), 
určené těm, kteří chtějí spojit výhodnou investici s ochranou dětí i celé rodiny. V 
rámci jedné smlouvy umožňuje pojistit až 4 děti, přičemž lze vybrat ke spoření z 
pěti různých připojištění a připojistit lze ve prospěch dítěte i dospělé osoby. Na-

víc lze v průběhu pojištění kdykoli změnit investiční strategii podle momentální finanční či životní situa-
ce. Minimální měsíční spořicí částka činí 500 Kč.  

(Pokračování ze stránky 4) 
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Členové sdružení SOLUS se rekordně dotazují  
Počet dotazů do registru klientů neplnících své smluvní závazky se neustále zvyšuje, roste zájem 

o informace obsažené v registru. Od 1. ledna 2006 do 15. září 2006 poskytl negativní registr 1 151 600 
odpovědí na dotazy od členů sdružení SOLUS, což je více, než za celý rok 2005. Nejfrekventovanější 
měsíce z hlediska počtu dotazů přitom databázi SOLUS teprve čekají. „Je to skvělý výsledek, a to obdo-
bí největšího zájmu o odpovědi z negativního registru je teprve před námi. Pokud srovnáme stejné obdo-
bí roku 2005, jedná se o 50% nárůst v počtu dotazů členských společností,“ uvedl Jan Stopka, výkonný 
ředitel Společnosti pro informační databáze.  

Hypermarket na leasing 
Moderní formu financování – leasing nemovitostí – využila při stavbě nového hypermarketu 

Tesco v Českých Budějovicích společnost OCCB, která projekt developersky zajišťovala. Stavbu s cel-
kovými investičními náklady 450 mil. Kč financovala společnost IMMORENT ČR, developer ji bude v 
leasingovém nájemném splácet celkem 20 let.   

Stále více výpočetní techniky na splátky 
Podle průzkumu společnosti Faktum Invenio z letošního ledna má doma počítač 32 % obyvatel 

ČR starších 15 let, přičemž zákazníci společnosti Home Credit jsou v tomto směru výrazně vybavenější: 
počítačem doma disponuje celých 58 % z nich. Průměrná výše jednorázového spotřebitelského úvěru 
Home Credit, určeného na financování výpočetní techniky, činila v prvním pololetí 2006 více než 13,5 
tis. Kč. Osobní počítače, notebooky a příslušenství se na splátky nejvíce kupují v Jihočeském kraji.  

GE Money Auto ušetřila klientům 3,4 mil. Kč  
GE Money Auto ušetřila od ledna do srpna svým zákazníkům prostřednictvím 
slevové karty Benzin Plus téměř 3,4 mil. Kč. Při více než 210 000 transakcích 
načerpali její klienti téměř 4,9 mil. l po-honných hmot. Od ledna 2005 se celková 
ušetřená suma vyšplhala na více než 6,4 mil. Kč. Letošním rekordním měsícem 
byl srpen. V tomto měsíci použili zákazníci kartu při celkem 38 160 transakcích,  
načerpali téměř 878 000 l pohonných hmot a ušetřili více než 643 000 Kč. 

ČSOB Leasing se účastní MSV v Brně 
Řada návštěvníků 48. Mezinárodního strojírenského veletrhu stojí před otázkou, za jakých pod-

mínek stroj či zařízení pořídit. Častou volbou financování nových strojních investic je leasing. ČSOB 
Leasing nabízí zákazníkům rychlé a výhodné financování obráběcích a tvářecích strojů, dalších výrob-
ních zařízení i manipulační techniky prostřednictvím finančního nebo operativního leasingu. Podle údajů 
ČLFA meziročně vzrostl objem leasingu strojů a zařízení o 38 %. "Rostoucí obliba leasingu strojů a 
zařízení je znatelná. Naše společnost zaznamenala u této komodity meziroční nárůst obratu o 32 % a 
jako lídr celého leasingového trhu táhne jeho výrazný růst. Přibližně každý čtvrtý stroj pořízený českými 
podniky na leasing je financován naší společností," řekl generální ředitel ČSOB Leasing Karel Bouček.  

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
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